
اعتراض آبی ها به داور، از دربی تا تورنمنت چهارجانبه فوتسال

نوری استقلال را بیرون کشید 

فدراسیون فینالیست شد!
رقابت های چهارجانبه جام یادبود شـــهید ســـلیمانی شنبه شـــب به 

میزبانی ناجا در ســـالن مجموعه ورزشـــی غدیر برگزار شد و در دیدار 

اول تیـــم خبرنگاران 3 بر یک بازی را به هنرمندان واگذار کرد تا اولین 

فینالیست مشخص شود. در دومین دیدار تیم های فدراسیون فوتبال و 

پیشکسوتان استقلال به مصاف هم رفتند که این دیدار دیدنی و پرگل 

تا لحظه برگزاری با حواشـــی زیـــادی همراه بود که طی آن با اعتراض 

استقلالی ها به داور مسابقه، نیمه تمام باقی ماند تا فدراسیون فوتبال 

حریف هنرمندان در دیدار فینال شود. 

در تیم فدراسیون نفراتی مثل کســـرایی، نکیسا، میرغفاری، دقیقی 

و شـــکوری حضور داشتند و در ســـمت مقابل نیز چینی، امیرآبادی، 

حاجی پور و هاشـــم حیدری با سرمربیگری محمد نوری و سرپرستی 

اکبر کارگرجم بازی کردند. 

بازی تا اواسط نیمه دوم با تساوی 4-4 پیش بود که یک گل مشکوک 

برای فدراســـیون توسط دقیقی به ثمر رسید و باعث شد استقلالی ها 

به نحوه به ثمر رســـیدن آن اعتراض کرده و زمین مسابقه را ترک کنند. 

در این بین اعتراض اســـتقلالی ها و در راس آنها محمد نوری به داور 

مطرح این دیدار یعنی موعود بنیادی فر در نوع خود جالب توجه بود 

و آنها ضمن اعتـــراض به نحوه قضاوت وی، مدام تاکید می کردند که 

داوری ها در همه میادین علیه اســـتقلال اســـت و در همین تورنمنت 

نیز کادر اجرایی و داوران قصد دارند تیم فدراسیون را به واسطه حضور 

مقامات و مدیران فدراسیون در آن به فینال برسانند. در این بین حتی 

بحث دربی 92 نیز مطرح شده و بازیکنان استقلال به دو گل مشکوک 

به آفساید پرسپولیس نیز در راستای ادعاهای خود اشاره کردند!

داوری ایـــن دیدار در حالی به عهده موعـــود بنیادی فر بود که این داور 

بین المللی کشـــورمان قرار است دیدار اف سی ســـئول کره جنوبی و 

چیانگرای تایلند از گروه E مسابقات لیگ قهرمان آسیا 2020 را که در 

روز سه شنبه 13 اسفندماه ساعت 15 به وقت محلی در سئول کره جنوبی 

برگزار می شود، قضاوت کند. دیدار فینال این رقابت ها سه شنبه 22 بهمن 

از ساعت 22 در مجموعه ورزشی غدیر همت برگزار خواهد شد. 

انتخابات فدراسیون فوتبال به یکی از سوژه های مهم 

این روزهای ورزش کشور تبدیل شده و اهالی فوتبال 

هرکدام از منظر خود به انتخابات پیش رو نگاه می کنند 

و آن را مورد بحث و بررسی قرار می دهند. از طرف دیگر 

موضوع انتخاب اســـکوچیچ به عنوان سرمربی تیم 

ملی بازتاب های گوناگونی در محافل فوتبالی داشته 

است. مدیرعامل باشگاه فولاد خوزستان تحلیل های 

متفاوتی دربـــاره این موضوعـــات دارد. گفت وگوی 

»فرهیختگان« با سعید آذری را در ادامه می خوانید.

ثبت نام انتخابات فدراسیون فوتبال را چطور ارزیابی 

می کنید؟

قطعا حضور این چهره ها به انتخابات شور و حرارت می دهد. 

بالاخره این نفراتی که پا به عرصه رقابت گذاشته اند به جامعه 

فوتبال تعلق دارند، مدیران فوتبالی بوده اند و مردم هم آنها 

را دوست دارند. همان طور که دیدید برخی از مدیران عامل 

استقلال و پرسپولیس در این انتخابات حضور پیدا کرده اند 

و در این رقابت هم یک دربی زیرپوســـتی انجام می شود. 

آقای کاشـــانی و نبی از یک ســـو و فتح الله زاده و قریب از 

ســـوی دیگر این موازنه را برقرار کرده اند. جالب اینجاست 

که پست ریاست فدراسیون آنقدر جاذبه دارد که شهردار و 

عضو شورای شهر و... هم ثبت نام کرده اند و دریغ و تاسف 

که یک قهرمان فوتبال با ســـابقه مدیریتی و تحصیلات در 

این انتخابات حضور ندارد. 

یعنی بزرگ ترین ضعف انتخابات را نبود نفرات جوان 

و تحصیلکرده فوتبالی می دانید؟

به نظر من این بزرگ ترین ضعف نیســـت. حتی شـــکل و 

نحوه کاندیداتوری هم ضعف بزرگی نیست. فکر می کنم 

بزرگ ترین ایراد در انتخابات ایرادات اساســـنامه است که 

اگر اصلاح نشود قاعدتا مسئولی که ریاست فدراسیون را 

برعهده می گیرد همین راه را باید طی کند. اساســـنامه ما 

ایراد دارد و یک سری در فدراسیون هستند که خودشان 

را وارث این تشکیلات می دانند و اینها نفراتی هستند 

که نه در فوتبال و نه در سیستم مدیریتی فوتبال جایی 

نداشـــته اند و بعضا حتی یک زمین چمن را هم 

نمی توانند مدیریت کنند. من فکر نمی کنم 

با این شـــکل اساسنامه فوتبال ما بتواند 

پیشرفتی داشته باشد. 

موضـــوع کاندیداتوری شـــما برای 

ریاســـت هم مطرح بود، اما اتفاق 

نیفتاد!؟

پیش از این اعلام کردم که افراد فوتبالی 

بایـــد پا به این عرصه بگذارند و هنوز هم 

اعتقادم همین است و به خودم اجازه ندادم 

پـــا پیش بگذارم. البتـــه هم خودم و هم 

بسیاری از کارشناسان اعتقاد داشتیم 

می توانم بر این سیستم مدیریت کنم، 

اما از طرفی به فولاد تعهد داده بودم و با 

هوادارانش یک عهد نانوشـــته دارم که یک تیم قدرتمند 

بســـازیم. البته در بحث هیات رئیســـه کاندیدا شدم تا در 

صورت انتخاب بتوانم از حق باشگاه ها حمایت کنم و حتی 

طرحی را آماده کرده ام تا بتوانیم در یک برنامه میان مدت 

بحث فوتبـــال را با اصلاحاتی مواجه کنیم و ســـاختاری 

مستقل بسازیم. 

از ایـــرادات اساســـنامه گفتید. چـــه نکاتی مدنظر 

شماست؟ 

مثلا طبق این اساســـنامه، نایب رئیس دوم 

فدراسیون، رئیس ســـازمان لیگ است که 

در هیچ کجـــای دنیا اتفاق نمی افتد. اصلا 

ســـازمان لیگی در فوتبال دنیا وجود ندارد. 

طبـــق قانون تجارت ســـازمان لیگ 

اداره نمی شـــود و از لحاظ شکلی 

هم سازمان لیگ باید از فدراسیون 

منفک باشد و نباید نایب رئیس دوم 

فدراسیون  عهده دارش باشد. 

با حرف هـــای دادکان درخصوص 

رایزنی برای ریاست قریب موافق 

هستید؟

معمولا وقتی شخصی مثل دادکان 

حرف می زند برای حرفش مستندات 

دارد و ایـــن حرف هـــا براســـاس 

دیده ها و شـــنیده ها نیست. من 

برای حضور در انتخابات ریاست 

فدراســـیون با آقای دادکان مشورت کردم و ایشان همین 

صحبت هـــا را مطرح و تمام اتفاقـــات پیش رو را برای من 

ترســـیم کرد. این را هم بگویم که وقتی برای گرفتن فرم ها 

به فدراســـیون رفتم فضای عجیبی دیدم. یک نفر که سه 

ماه هم نشـــده که به فوتبال آمده، چطور به خودش اجازه 

داده کـــه برای انتخابات پا پیش بگذارد؟ با این موارد فکر 

می کنـــم انتخابات این دوره چالش های وحشـــتناکی را 

تجربه می کند. 

درباره انتخاب اسکوچیچ هم صحبت کنید. انتخاب 

خوبی بود؟

این تصمیمات خلق الساعه مدت هاست که در فوتبال ما 

گرفته می شود. اگر این انتخاب صورت نمی گرفت و با یک 

مربی وطنی مثل وحید هاشمیان یا امیر قلعه نویی یا جواد 

نکونام دو بازی اول را سپری می کردیم، می توانستیم این 

فرصت را به رئیس فدراسیون جدید بدهیم که در فرصتی 

مناسب انتخابی دقیق تر داشته باشد. البته شاید انتخاب 

مربیان داخلی مثـــل قلعه نویی به خاطر اینکه تیمش در 

کـــورس قهرمانی بود، چالش هایـــی را ایجاد می کرد، اما 

آقایان با انتخاب ســـرمربی نفت آبادان همین کار را انجام 

دادند. جالب اســـت که این مربی مشکلات قلبی را عامل 

جدایـــی اش اعلام می کند و چند روز بعد ســـر از تیم ملی 

درمی آورد. البته حالا این اتفاق افتاده و با اسکوچیچ قرارداد 

سه ساله بســـته اند تا نشان بدهیم از هول حلیم در دیگ 

می افتیم. ما از کی روش به اسکوچیچ رسیدیم، از آدیداس 

به لباس فعلی و از پرواز چارتر به هواپیماهای امروز. به هر 

حال دیگر باید از اسکوچیچ حمایت کنیم که این حمایت 

از تیم ملی است و نه هیچ نام دیگری. 

مســـئولان فدراســـیون البته نام نکونام را در لیست 

گزینه ها اعلام نکرده اند!

تا جایی که من می دانم چند مقام ارشـــد فدراســـیون با 

سرمربی تیم ما هم مذاکره کرده بودند. 

  گفت وگو
آذری در گفت وگو با »فرهیختگان«: فوتبال بدون اصلاح اساسنامه با هیچ رئیسی پیشرفت نمی کند

هیچ جای دنیا نایب رئیس دوم، رئیس سازمان لیگ نیست!
 آقایی که 3 ماه در فوتبال بوده چرا باید کاندیدا شود؟                        چند مقام ارشد فدراسیون با نکونام برای تیم ملی صحبت کردند

آشوبی: 

با یحیی و فرهاد 

هم اتفاق جدیدی 

رخ نمی دهد

آرش محمدی
  روزنامه نگار

فرهیختگان  ثبت نام انتخابات ریاســـت فدراسیون فوتبال روز 

گذشته به پایان رســـید و همان طور که انتظار می رفت تقابل 

محســـوس وزارت ورزش و مدیریت ســـابق یا شـــاید هم فعلی 

فدراسیون فوتبال از مرحله ثبت نام نامزدها به نوعی علنی شد. 

وزارت ورزش و جوانـــان همچنان بـــا قاطعیت هرگونه دخالت 

در انتخابات و حمایـــت از نامزدها را تکذیب می کند اما دیگر 

برکســـی پوشیده نیست که محمدحسین قریب از سوی کدام 

جریان برای انتخابات وارد میدان شده و حتی برای جمع آوری 

امضاهایش مورد حمایت قرار گرفته است. بر این اساس قریب 

را باید قطب اول انتخابات و شـــاید یکی از شانس های اصلی 

پیروزی در دوئل پیش رو دانست. 

دومین گزینه حبیب کاشـــانی است، مدیرعامل اسبق باشگاه 

پرسپولیس که تقریبا در ســـه چهار روز گذشته به عنوان یکی 

از کاندیداهـــای مطرح و همان طور که گفته می شـــد ظاهرا 

تفکـــرات مهدی تاج و جریـــان فعلی حاکم بر فدراســـیون را 

نمایندگی می کند. این مســـاله دو نشـــانه آشـــکار دارد، اول 

ثبت نام اسلامیان، نایب رئیس فدراسیون و دوست نزدیک تاج 

به عنوان نایب رئیس اول از سوی حبیب کاشانی و دوم مصاحبه 

او در مقابل ساختمان فدراسیون که تصریح کرد ادامه دهنده 

راه فدراســـیون خواهد بود. هرچند اهالی فوتبال از راهی که 

فدراسیون در این چهار سال دنبال کرده چندان راضی نیستند 

و مهدی تاج هم به پایان این راه نرســـید، اما حبیب کاشانی از 

تمایل برای ادامه دادن به این راه سخن می گوید و عملا تقابل 

دوباره وزارت ورزش و فدراسیون یا مسعود سلطانی فر با مهدی 

تاج را در نبرد برابر قریب به شکل دیگری تکرار می کند. 

گذشـــته از این دو قطب ورود محمدمهدی نبی هم می تواند 

در معادلات انتخابات تعیین کننده باشـــد. گزینه ای که اگر با 

هرکدام از دو طرف ائتلاف کند و مثلا دبیرکلی فدراســـیون را 

برای خودش بخواهد احتمالا در پیروزی جناح مقابل تاثیرگذار 

خواهد بود. با این وجود نبی به عنوان یکی از افراد شناخته شده 

در فوتبال کشور و دبیرکل سابق فدراسیون حمایت بخشی از 

اعضای مجمع را با خودش می بیند. او هم مانند کاشـــانی به 

جریان فدراســـیون فعلی نزدیک است و اسلامیان و بهاروند را 

به عنـــوان نواب رئیس خود پیشـــنهاد کرده، با این حال برخی 

منابع می گویند او کمی با مسئولان فعلی فدراسیون زاویه دارد 

و حداقل به اندازه کاشانی به آنها نزدیک نیست. 

حیدر بهاروند از دیگـــر گزینه های تاثیرگذار در این انتخابات 

است که به عنوان آخرین نفر در بین کاندیداهای ریاست ثبت نام 

کـــرد اما احتمال رد صلاحیت بهاروند به دلیل بازنشســـتگی 

کم نیست. در این شـــرایط پلن بی رئیس فعلی سازمان لیگ، 

ماندن در همان کرسی خواهد بود چراکه بهاروند موفق شده از 

تقابل وزارت و فدراسیون به سلامتی عبور کند و نام او به عنوان 

نایب رئیـــس دوم در فرم ثبت نام قریب و کاشـــانی و البته اکثر 

کاندیداها دیده می شـــود تا نشـــان دهد از همه ظرفیت های 

خودش از جمله ارتباط حسنه با روسای هیات های فوتبال برای 

حفظ این کرسی به خوبی استفاده کرده است. 

نام های دیگری مثل ممبینی، هراتیان و جلالی هم در فهرست 

کاندیداهای ریاســـت دیده می شوند که گزینه های جدی به 

نظر نمی رســـند و بیشتر تلاش خواهند کرد از این فرصت برای 

جلب توجه رسانه ها استفاده کنند اما ثبت نام محمدرضا کلایی 

شهردار مشهد بسیار عجیب و قابل توجه است. 

نکته جالب توجه اینکه حداکثر هفت نفر وارد انتخابات فوتبال 

خواهند شـــد و البته برای دریافت امضاهـــای کافی، به نظر 

می رســـد تنها 5 یا 6 نفر موفق می شوند تا خود را به انتخابات 

روز 25 اسفند برسانند. 

مساله جالب توجه دیگر تلاش گسترده حیدر بهاروند و حامیانش 

در مجمع است که موجب شده بتواند به هر قیمتی این کرسی 

را برای خودش حفظ کنـــد. بهاروند با حضور همزمان در فرم 

ثبت نام نامزدهای اصلی ریاســـت به شـــکلی صندلی ریاست 

بر ســـازمان لیگ را برای خودش حفظ کرده و این یعنی حال 

و هوای مدیریت لیگ بهتر از چهار سال گذشته نخواهد بود. 

آنچه مســـلم اســـت در بین کاندیداها، ناجی توانمند و قابل 

اعتنایی برای خـــروج فوتبال از این حال و هوای ناامیدکننده 

دیده نمی شود. خبری از نام های بزرگ و گزینه های دانه درشت 

نیست که شاید می توانستند باری از دوش فوتبال بردارند. تلاش 

کادر مدیریتی فعلی فدراســـیون نیز از جانب تاج، اسلامیان، 

بهاروند، حتی ساکت، درودگر و سایر مهره های تاثیرگذار نشان 

می دهد که جذابیت فوتبال به رغم شکســـت ها و ناکامی های 

مداوم برای آنها تمام نشـــده و همچنان از تمامی ظرفیت های 

خودشان برای حفظ کرسی استفاده می کنند. 
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 شماره مسلسل ۳۷۱۷
  دوشنبه ۲۱ بهمن  ۱۳۹۸
 ۱۵ جمادی الثانی ۱44۱  

 ۱۰ فوریه ۲۰۲۰ 
 شماره ۲۹۷۹

آغاز لیگ قهرمانان آسیا ۲۰۲۰

فوتبال با آسیا
AFC نبرد با

تحلیل آرایش انتخابات فدراسیون فوتبال پس از پایان مهلت ثبت نام

وند، سلطان نایب رئیسی! بهار

آذری: فوتبال بدون اصلاح اساسنامه با هیچ رئیسی پیشرفت نمی کند

هیچ جای دنیا نایب رئیس دوم، رئیس سازمان لیگ نیست!

بازتاب درخشش لژیونر ایرانی در رسانه های اروپا

 هت تریک کاوه شانس اروپا را 
زنده نگه  داشت


